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Agendapunt 1. vergadering Algemeen Bestuur WBA d.d. 23 november 2023 
 

 
Aanleiding 
Eind 2021 is de gemeenschappelijke regeling West-Brabants Archief geëvalueerd. Hierin 
zijn (burger)raadsleden, bestuurders, regiefunctionarissen en financieel adviseurs 
betrokken geweest. Op 6 april 2022 heeft het Algemeen Bestuur de aanbevelingen 
goedgekeurd. Eén van de aanbevelingen ging over de rol die het WBA speelt op het 
gebied van erfgoed in de regio. Een taak beschreven in de gemeenschappelijke regeling 
die de afgelopen jaren minimale aandacht heeft gehad. In de gemeenschappelijke 
regeling staat als doel van het WBA; 
 
Het West-Brabants Archief heeft tevens als doel het in het samenwerkingsgebied 
vervullen van de functie van regionaal kennis- en informatiecentrum op het gebied van 
de lokale en regionale geschiedenis middels het opbouwen en beheren van een zo breed 
mogelijke collectie regionaal-historisch bronnenmateriaal en deze op een zo actief 
mogelijke wijze beschikbaar stellen aan en dienstbaar maken voor een breed publiek. 
 
 
Aanbeveling evaluatie 
‘Neem in de beleidsvisie 2022 mee wat de uitgangspunten zijn om te ontwikkelen tot een 
regionaal kennis- en informatiecentrum. Heb aandacht hoe het doel te halen. Geef bij de 
ontwikkeling van deze visie de stakeholders van het West-Brabants Archief de kans hierin 
mee te denken.’ 
 
 
Deze aanbeveling is opgepakt en op 7 juli 2022 heeft het Algemeen Bestuur de beleidsvisie 
en strategie ‘het verleden snel gevonden!’ vastgesteld. Vele stakeholders hebben 
bijgedragen bij de ontwikkeling van deze toekomstvisie voor het WBA. Één van de vier 
beschreven opgaven gaat over Erfgoed. 
 
 
Erfgoed 
‘We maken de geschiedenis van West-Brabant toegankelijk en zichtbaar. We verbinden 
erfgoedspelers in de regio. Dan doen we door graag samen met historische, culturele en 
creatieve organisaties. West-Brabants erfgoed krijgt een plek op onze website en 
activiteiten zetten we online in de kijker. Voor een representatiever beeld van ons verleden, 
verrijken we doelgericht onze collecties.’ 
 
 



  
 

  

 

In deze opgave erfgoed zijn een aantal belangrijke pijlers beschreven, namelijk; 

- Zichtbaarheid van eigen collecties vergroten, online en op locatie in de regio; 
- Blinde vlekken in de collecties worden herkend en ingevuld; 
- We zijn actief deelnemer aan een effectief functionerend erfgoed netwerk in de 

regio; 
- Het verhaal van West-Brabant maken we zichtbaar en laten we vertellen. 

 
Op 7 december 2022 is door het Algemeen Bestuur de projectenplanning 2023/2024 
vastgesteld. Op dat moment was er behoefte binnen de organisatie om eerst een goed 
plan te ontwikkelen voordat er projecten starten. De visie en strategie was in de 
beleidsvisie vastgesteld, maar wat gaan we dan precies doen? 
 
Afgelopen half jaar is er hard gewerkt aan dit plan. Samen met onze stakeholders, 
erfgoedspelers in ons netwerk en gemeentelijke cultuurambtenaren, hebben we 
onderzocht wat het West-Brabants Archief kan betekenen en welke verhalen er verteld 
kunnen worden. West-Brabant is een prachtige en bijzondere regio, vol verhalen die ons 
lessen leren voor de toekomst. Wat we willen doen aankomende jaren staat in deze video! 
Tekstueel is deze video opgenomen in bijlage 1.  
 
Projectenplanning en -financiering 
De eerder beschreven vier pijlers zijn de basis van de projectenplanning. De 
projectenplanning is bijgevoegd als bijlage. Om de kosten van die projecten te dragen 
maken we gebruik van drie financieringsopties: 

1. Daar waar mogelijk benutten we subsidiemogelijkheden. Vooronderzoek leert dat die 
er redelijk wat zijn. Bovendien hebben gesprekken met o.a. de Mastboom Brosens 
Stichting en Erfgoed Brabant tot positieve verwachtingen geleid. 

2. Uitvoering van de erfgoedplannen leidt tot nieuwe taken, zoals de redactie op de 
erfgoedverhalen en de coördinatie van vrijwilligers. Die nieuwe taken kunnen we een 
plek geven in onze organisatie.  

3. Bij de vaststelling van de beleidsvisie is een jaarlijks erfgoedbudget toegewezen van 
€ 10.000. Dat budget is voldoende om de kosten van kleinere projecten, zoals 
bijvoorbeeld de erfgoedkit, te bekostigen. 

 
Kortom: de kosten blijven gelijk, maar we gaan meer doen. 
 
Voorstel 
Het erfgoedplan vast te stellen en de projectenplanning uit te voeren.  
  

https://www.youtube.com/watch?v=eMxxH-2LfXY


  
 

 
 
Besluit  

1. Het algemeen bestuur stelt het voorgestelde erfgoedplan vast.   
 
 
Bergen op Zoom, 23 november 2023 
 
De voorzitter,      De secretaris, 
 
  
       
A.J Moerkerke      M.H.M. Korving 
 
 
 
Bijlage 1 
Erfgoedplan tekstueel 
  



  
 

 
 
Bijlage 1 Erfgoedplan tekstueel 
 
West-Brabants Erfgoed snel gevonden! 
 
West-Brabant is een prachtige en bijzondere regio. Een regio vol verhalen. Verhalen die 
ons vertellen waar wij vandaan komen, en ons lessen leren voor de toekomst. Wist je 
bijvoorbeeld dat er tijdens de Eerste Wereldoorlog wel een miljoen Belgen via West-
Brabant naar Nederland zijn gevlucht? Of dat er in het begin van de 20e eeuw er minstens 
20 suikerfabrieken in West-Brabant stonden? Dat een jonge Mozart het Hollands Diep bij 
Moerdijk is overgestoken. En dat onze kleigronden vroeger bij Holland hoorde? Deze 
verhalen zijn onderdeel van ons erfgoed. Daar moeten we zuinig op zijn. 
 
Daarom verzamelt het West-Brabants Archief ons regionaal erfgoed en maakt dit 
zichtbaar en toegankelijk voor iedereen! Dat doen we natuurlijk niet alleen: we werken 
samen met andere erfgoedorganisaties, zoals heemkundekringen, musea en 
bibliotheken. En met de gemeenten in de regio. Zo vormen we samen een stevig 
erfgoednetwerk wat we ook actief onderhouden, onder meer door het organiseren en 
faciliteren van netwerkbijeenkomsten.  
 
Vrijwilligers vervullen een sleutelrol in het zichtbaar en toegankelijk maken van regionaal 
erfgoed. Daarom maken we beleid om vrijwilligers met plezier een bijdrage te laten 
leveren. Dit kan bijvoorbeeld door middel van een crowdsourcing-project.  
 
De verhalen komen uit onze eigen collecties, er is  ruimte voor verhalen vanuit ons 
netwerk. Maar ook van mensen die hier leven, werken, naar school gaan, of dat gedaan 
hebben. Op de verhalen voeren we redactie, want deskundig, betrouwbaar en 
toegankelijk zijn de kernwaarden van het West-Brabants Archief.  
 
Op onze erfgoedwebsite worden al die verhalen samengebracht en onderverdeeld in 4 
thema's die kenmerkend zijn voor de identiteit van West-Brabant: Zand & Klei, Werkend 
West-Brabant, Ons Dorp/ Onze stad en Grenzeloos West-Brabant. Voor het zoeken op de 
website gebruiken we innovatieve technologieën om informatiebronnen aan elkaar te 
koppelen. We richten ons daarom actief op de blinde vlekken in onze archieven door het 
verzamelen en ontsluiten van data en archieven die onze collectie meer compleet, 
representatief en inclusief maken.  
 
Zo kan ieder verhaal gehoord worden. West-Brabants Erfgoed snel gevonden! 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Agendapunt 2 vergadering Algemeen Bestuur WBA d.d. 23 november 2023  

 

Het belangrijkste project uit de Beleidsvisie van het WBA is de ontwikkeling van een nieuw 
webportaal en website. Daarmee kunnen we de digitale dienstverlening verbeteren, 
kunnen we relevante bronnen van derden koppelen en last but not least zijn we in staat 
om de in het E-depot opgeslagen informatiebestanden voor elke gebruiker toegankelijk te 
maken. Op grond van het DB besluit van 26 juni 2023 hoeft er geen volledig 
aanbestedingstraject te worden doorlopen en kan er worden onderhandeld met één 
specifieke leverancier om dit project te realiseren.  
 
Na een intensief traject van verkenning, tal van gesprekken en uitgebreide tests (o.a. in de 
vorm van een Proof of Concept) zijn we tot een goed resultaat gekomen en gaan we een 
overeenkomst aan met een betrouwbare en ervaren marktpartij. Naar verwachting is de 
oplevering van het webportaal en website niet eerder dan eind 2024 te verwachten. 
De kosten voor deze investering  bedragen € 75.000 en zijn gedekt in de 
bestemmingsreserve “digitale dienstverlening”.  
 
In artikel 5 van de Financiële Verordening WBA (2023) is bepaald dat het algemeen 
bestuur een expliciet besluit moet nemen voor het doen van investeringen groter dan € 
25.000.  
 
Besluit 
Het algemeen bestuur besluit om voor de investering in het nieuwe webportaal annex 
website het benodigde investeringskrediet beschikbaar te stellen. 
 
Aldus besloten op 23 november 2023 te Bergen op Zoom,  
 
De voorzitter,      De secretaris, 
 
 
  
Dhr. A.J Moerkerke     Dhr. M.H.M. Korving 
 



   
                                                                   

Datum: 10 juli 2023 
Aanwezig:  Dhr. Moerkerke (Moerdijk), mw. Breedveld-de Ruiter (Rucphen), dhr. De 

Weert (Etten-Leur), dhr. Pals (Bergen op Zoom), mw. Prent (Steenbergen), 
dhr. R. Schuurbiers (Woensdrecht) als vervanger voor dhr. Van Agtmaal, 
dhr. Korving (WBA), mw. Romijn (WBA) voor het verslag 

Afwezig:  dhr. Van Agtmaal (Woensdrecht) m.k., mw. Van der Star (Roosendaal) 
m.k., dhr. Zopfi (Zundert), mw. Malfait (Halderberge) 

Toehoorder:  Dhr. Janssen 
 
 

1. Opening en vaststellen agenda 
1.1  Agenda AB WBA 10 juli 2023 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. Onder mededelingen komt als 
extra een mededeling vanuit het WBA over het Erfgoedplan. 

  
2. Mededelingen en ingekomen stukken 
2.1 Schrijven Provincie – Interbestuurlijk Toezicht beleidsproducten 2023 

Betreft een schrijven van het IBT over de lopende ontwikkelingen met 
betrekking tot de beleidsproducten. Een verandering in het toezicht op 
informatie- en archiefbeheer is dat de provincie niet alleen op het proces 
toetst maar ook het inhoudelijk advies van de archivaris mee weegt.   
 

 Erfgoedplan 
Dhr. Korving licht de mededeling Erfgoedplan toe: de nieuwe beleidsvisie is 
eind 2022 goedgekeurd, een onderdeel daarvan is het Erfgoedplan en 
wordt momenteel opgesteld door ons scrumteam. Op 25 mei jl. heeft er 
een participatieavond plaatsgevonden met een grote groep stakeholders. 
Ook waren hiervoor alle raadsleden, bestuursleden en regiefunctionarissen 
uitgenodigd. Deze avond heeft veel inzichten gegeven voor de verhalen 
van West-Brabant. In het najaar wordt het Erfgoedplan voorgelegd aan het 
bestuur.  
 

3.  Notulen AB vergadering 
3.1 Notulen vergadering AB WBA 7 december 2022 

Er zijn geen opmerkingen op de notulen en deze worden vastgesteld. 
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4. WGR 
4.1 Voorstel implementatie gewijzigde Wet Gemeenschappelijke Regelingen 

WBA 2023 
De nieuwe wet gemeenschappelijke regelingen is per juli 2022 in werking 
getreden. Het WBA ging ervan uit dat de wijzigingen die de gewijzigde WGR 
opleveren regionaal opgepakt zouden worden, echter kreeg het WBA geen 
contact of informatie vanuit het griffiers initiatief. We hebben in dat kader 
een bezoek aan Etten-Leur gebracht en gesproken met dhr. Voeten en dhr. 
Klep. Conclusie was dat er niks aan regionale aansturing komt. Ook bleek 
bij navraag bij penvoerder OMWB dat er weinig collectief is of zal volgen. 
Daarop hebben we zelf initiatief genomen en de wijzigingen laten 
voorbereiden. Dit stuk ligt nu voor. De wijzigingen zijn door meerdere 
juristen en bestuursadviseurs nagelezen en van verbeteringen voorzien.  

Er zijn hierop geen opmerkingen door de vergadering. Het stuk wordt 
vastgesteld. 

  
4.1.1 Gemeenschappelijke Regeling West-Brabants Archief 2023 
  
4.1.2 Wijzigingsbesluit 3e wijziging West-Brabants Archief 

Er zijn hierop geen opmerkingen door de vergadering. Het stuk wordt 
vastgesteld door de vergadering. 

  
5. Rechtmatigheidsverantwoording 
5.1 Rapportage stand van zaken 

De heer Janssen licht de stukken toe: het WBA moet per 1 januari 2023 de  
rechtmatigheidsverantwoording zelf organiseren en uitvoeren. Hierover is 
met de accountant contact geweest en deze heeft ons hierin verder 
begeleid. Voor de uitvoering zijn VNG-modellen gebruikt. Concreet 
betekent het dat;  
1. Het WBA dient de eigen financiële verordening en de controleprotocollen 
aan te passen aan de nieuwe rechtmatigheid spelregels.  
2. Het WBA moet de interne controle organiseren en de daarvoor 
benodigde documentatie opstellen 
 
Er zijn daartoe voorstellen geschreven welke nu ter vergadering voorliggen. 
Deze stukken zorgen voor een goede onderbouwing van de controle. Er zijn 
geen opmerkingen door de vergadering. De stukken 5.2.1, 5.2.2, 5.2.3 en 5.2.4 
worden vastgesteld door de vergadering. 

5.2 Voorstel actualisatie financiële beleidsdocumenten 
5.2.1 Financiële verordening 2023 



   
                                                                   

5.2.2 Controleverordening WBA 2023 
5.2.3 Controleprotocol WBA 2023 
5.2.4 Nota Investeringen en Afschrijvingen WBA 2023 
  
6.  Financiële aangelegenheden 
6.1 Voorstel financiële aangelegenheden 

Dhr. Janssen licht het vergaderstuk toe: vóór 15 juli dienen we de stukken 
toe te sturen aan de Provincie.  

Het accountantsverslag is zonder bijzonderheden afgegeven.  
 
Er zijn zienswijzen op de bestuursrapportage 2023 en begroting 2024.  
 
mw. Breedveld: bij andere GR’en krijgen we als AB de zienswijzen te zien en 
kan het AB erop reageren. De brieven zijn verstuurd, maar zou het fijn 
vinden als deze voor verzending langs het AB komen. Dhr. Korving geeft 
aan dat het vanuit de nieuwe WGR de taak is van het DB om de zienswijzen 
te beantwoorden richting de raden, voordat het in het AB besproken wordt. 
Deze vraag kwam ook vanuit Woensdrecht. We hebben door de zienswijzen 
te beantwoorden, volgens het proces gehandeld echter, het DB en AB 
worden kort op elkaar gepland en het is ook prima om de zienswijzen voor 
te bereiden in het DB en voor te leggen aan het AB alvorens ze verstuurd 
worden naar de raden.  
Afgesproken wordt om de zienswijzen voor te bereiden door het DB en deze 
voor te leggen aan het AB. Daarna worden de zienswijzen verstuurd naar 
de raden. 
 

6.1.1 Accountantsverslag 
Het accountantsverslag wordt vastgesteld door de vergadering. 
 

6.1.2 Jaarstukken 2022 
De jaarstukken 2022 wordt vastgesteld door de vergadering.  
 

6.1.3 Bestuursrapportage 2023 
Op de begrotingswijziging zijn er vijf gemeentes die geen zienswijze 
indienen. Steenbergen, Woensdrecht en Bergen op Zoom vragen om 
nogmaals naar de projecten te kijken die dit jaar op de projectenplanning 
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staan. Dit heeft geresulteerd in het doorschuiven van een project uit de 
projectenplanning, namelijk de migratie van het DAM-edepot.  

De gemeente Moerdijk heeft een vraag gesteld over de huisvestingskosten 
die stijgen. Het WBA was over dit onderwerp al in gesprek gegaan met de 
verhuurders. Dat heeft huurverlaging opgeleverd.  
Het WBA stelt voor om hiermee akkoord te gaan. Het bestuur stemt in met 
de wijzigingen in de bestuursrapportage 2023. 
 

6.1.4 Begroting 2024  
Rucphen, Etten-Leur en Zundert hebben geen zienswijzen ingediend op de 
voorliggende begroting.  

De grootste wijziging gaat over de nieuwe kostenverdeelmethodiek. Buiten 
bovenstaande drie gemeenten hebben Woensdrecht en Bergen op Zoom 
hier geen zienswijzen over ingediend. Dhr. Moerkerke ging er destijds vanuit 
dat de jaarlijkse herberekening voortaan alleen om de overheidsarchieven 
zou gaan. En dat de al overgedragen private archieven nog meegerekend 
zouden worden. Hierdoor kan hij niet instemmen met de nieuwe 
kostenverdeelmethodiek.  

Vanuit Moerdijk en Halderberge komt het verzoek om bij de nieuwe 
kostenverdeelmethode de drie kerntaken van het WBA op te nemen.  
Mw. Prent: Steenbergen wist dat er niet gekozen was voor de variant op 
basis van inwonersaantallen. Hoeveel vragen zijn er binnenkomen over 
strekkende meters.  

Roosendaal heeft geen vragen over de methodiek, wel over een 
ingroeimodel.  
Mw. Breedveld: Rucphen is niet akkoord met de gefaseerde verdeelsleutel. 
In december is hierover een besluit genomen in de vergadering.  

Dhr. Pals geeft aan dat het traject uitgebreid is doorlopen, standpunt van 
Bergen op Zoom is om het per 2024 in te voeren. Het is het resultaat van 
een goed doorlopen proces.  

Dhr. De Weert kan zich vinden in het voorstel van een ingroeimodel. Dit 
gebeurd normaliter altijd bij een wijziging van methodiek die financiële 
gevolgen heeft voor deelnemers.  

Dhr. Schuurbiers geeft aan dat Woensdrecht zich kan vinden in het voorstel 
voor een ingroeimodel. 



   
                                                                   

  
Mw. Prent: dit voorstel is voor Steenbergen het maximale wat we er uit 
kunnen halen. Proces is zuiver gevoerd. Een ingroeimodel is het minimale 
en daar staan we wel achter.  
 
Dhr. Moerkerke: het ingroeimodel is de minimale variant van wat we willen.  

Bergen op Zoom en Rucphen zijn tegen een ingroeimodel, de overige 
aanwezigen zijn voor een ingroeimodel. Met meerderheid van stemmen 
wordt het voorstel om een ingroeimodel van 3 jaar te hanteren vastgesteld 
in het AB.  

Moerdijk en Steenbergen zijn tegen deze kostenverdeelsleutel. De overige 
deelnemers stemmen voor de voorliggende kostenverdeelmethodiek. Met 
meerderheid van stemmen wordt het doorvoeren van de nieuwe 
kostenverdeelmethodiek in de begroting vastgesteld.  
 
De voorliggende begroting wordt met meerderheid van stemmen 
goedgekeurd.  

  
7. Rondvraag 
 Geen vragen voor de rondvraag 
  
8. Sluiting 
  

 
 



   
                                                                   

Datum: 10 juli 2023 
Aanwezig:  Dhr. Moerkerke (Moerdijk), mw. Breedveld-de Ruiter (Rucphen), dhr. De 

Weert (Etten-Leur), dhr. Pals (Bergen op Zoom), mw. Prent (Steenbergen), 
dhr. R. Schuurbiers (Woensdrecht) als vervanger voor dhr. Van Agtmaal, 
dhr. Korving (WBA), mw. Romijn (WBA) voor het verslag 

Afwezig:  dhr. Van Agtmaal (Woensdrecht) m.k., mw. Van der Star (Roosendaal) 
m.k., dhr. Zopfi (Zundert), mw. Malfait (Halderberge) 

Toehoorder:  Dhr. Janssen 
 
 

1. Opening en vaststellen agenda 
1.1  Agenda AB WBA 10 juli 2023 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. Onder mededelingen komt als 
extra een mededeling vanuit het WBA over het Erfgoedplan. 

  
2. Mededelingen en ingekomen stukken 
2.1 Schrijven Provincie – Interbestuurlijk Toezicht beleidsproducten 2023 

Betreft een schrijven van het IBT over de lopende ontwikkelingen met 
betrekking tot de beleidsproducten. Een verandering in het toezicht op 
informatie- en archiefbeheer is dat de provincie niet alleen op het proces 
toetst maar ook het inhoudelijk advies van de archivaris mee weegt.   
 

 Erfgoedplan 
Dhr. Korving licht de mededeling Erfgoedplan toe: de nieuwe beleidsvisie is 
eind 2022 goedgekeurd, een onderdeel daarvan is het Erfgoedplan en 
wordt momenteel opgesteld door ons scrumteam. Op 25 mei jl. heeft er 
een participatieavond plaatsgevonden met een grote groep stakeholders. 
Ook waren hiervoor alle raadsleden, bestuursleden en regiefunctionarissen 
uitgenodigd. Deze avond heeft veel inzichten gegeven voor de verhalen 
van West-Brabant. In het najaar wordt het Erfgoedplan voorgelegd aan het 
bestuur.  
 

3.  Notulen AB vergadering 
3.1 Notulen vergadering AB WBA 7 december 2022 

Er zijn geen opmerkingen op de notulen en deze worden vastgesteld. 
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4. WGR 
4.1 Voorstel implementatie gewijzigde Wet Gemeenschappelijke Regelingen 

WBA 2023 
De nieuwe wet gemeenschappelijke regelingen is per juli 2022 in werking 
getreden. Het WBA ging ervan uit dat de wijzigingen die de gewijzigde WGR 
opleveren regionaal opgepakt zouden worden, echter kreeg het WBA geen 
contact of informatie vanuit het griffiers initiatief. We hebben in dat kader 
een bezoek aan Etten-Leur gebracht en gesproken met dhr. Voeten en dhr. 
Klep. Conclusie was dat er niks aan regionale aansturing komt. Ook bleek 
bij navraag bij penvoerder OMWB dat er weinig collectief is of zal volgen. 
Daarop hebben we zelf initiatief genomen en de wijzigingen laten 
voorbereiden. Dit stuk ligt nu voor. De wijzigingen zijn door meerdere 
juristen en bestuursadviseurs nagelezen en van verbeteringen voorzien.  

Er zijn hierop geen opmerkingen door de vergadering. Het stuk wordt 
vastgesteld. 

  
4.1.1 Gemeenschappelijke Regeling West-Brabants Archief 2023 
  
4.1.2 Wijzigingsbesluit 3e wijziging West-Brabants Archief 

Er zijn hierop geen opmerkingen door de vergadering. Het stuk wordt 
vastgesteld door de vergadering. 

  
5. Rechtmatigheidsverantwoording 
5.1 Rapportage stand van zaken 

De heer Janssen licht de stukken toe: het WBA moet per 1 januari 2023 de  
rechtmatigheidsverantwoording zelf organiseren en uitvoeren. Hierover is 
met de accountant contact geweest en deze heeft ons hierin verder 
begeleid. Voor de uitvoering zijn VNG-modellen gebruikt. Concreet 
betekent het dat;  
1. Het WBA dient de eigen financiële verordening en de controleprotocollen 
aan te passen aan de nieuwe rechtmatigheid spelregels.  
2. Het WBA moet de interne controle organiseren en de daarvoor 
benodigde documentatie opstellen 
 
Er zijn daartoe voorstellen geschreven welke nu ter vergadering voorliggen. 
Deze stukken zorgen voor een goede onderbouwing van de controle. Er zijn 
geen opmerkingen door de vergadering. De stukken 5.2.1, 5.2.2, 5.2.3 en 5.2.4 
worden vastgesteld door de vergadering. 

5.2 Voorstel actualisatie financiële beleidsdocumenten 
5.2.1 Financiële verordening 2023 



   
                                                                   

5.2.2 Controleverordening WBA 2023 
5.2.3 Controleprotocol WBA 2023 
5.2.4 Nota Investeringen en Afschrijvingen WBA 2023 
  
6.  Financiële aangelegenheden 
6.1 Voorstel financiële aangelegenheden 

Dhr. Janssen licht het vergaderstuk toe: vóór 15 juli dienen we de stukken 
toe te sturen aan de Provincie.  

Het accountantsverslag is zonder bijzonderheden afgegeven.  
 
Er zijn zienswijzen op de bestuursrapportage 2023 en begroting 2024.  
 
mw. Breedveld: bij andere GR’en krijgen we als AB de zienswijzen te zien en 
kan het AB erop reageren. De brieven zijn verstuurd, maar zou het fijn 
vinden als deze voor verzending langs het AB komen. Dhr. Korving geeft 
aan dat het vanuit de nieuwe WGR de taak is van het DB om de zienswijzen 
te beantwoorden richting de raden, voordat het in het AB besproken wordt. 
Deze vraag kwam ook vanuit Woensdrecht. We hebben door de zienswijzen 
te beantwoorden, volgens het proces gehandeld echter, het DB en AB 
worden kort op elkaar gepland en het is ook prima om de zienswijzen voor 
te bereiden in het DB en voor te leggen aan het AB alvorens ze verstuurd 
worden naar de raden.  
Afgesproken wordt om de zienswijzen voor te bereiden door het DB en deze 
voor te leggen aan het AB. Daarna worden de zienswijzen verstuurd naar 
de raden. 
 

6.1.1 Accountantsverslag 
Het accountantsverslag wordt vastgesteld door de vergadering. 
 

6.1.2 Jaarstukken 2022 
De jaarstukken 2022 wordt vastgesteld door de vergadering.  
 

6.1.3 Bestuursrapportage 2023 
Op de begrotingswijziging zijn er vijf gemeentes die geen zienswijze 
indienen. Steenbergen, Woensdrecht en Bergen op Zoom vragen om 
nogmaals naar de projecten te kijken die dit jaar op de projectenplanning 



 
 
 
 
 

4 
 

staan. Dit heeft geresulteerd in het doorschuiven van een project uit de 
projectenplanning, namelijk de migratie van het DAM-edepot.  

De gemeente Moerdijk heeft een vraag gesteld over de huisvestingskosten 
die stijgen. Het WBA was over dit onderwerp al in gesprek gegaan met de 
verhuurders. Dat heeft huurverlaging opgeleverd.  
Het WBA stelt voor om hiermee akkoord te gaan. Het bestuur stemt in met 
de wijzigingen in de bestuursrapportage 2023. 
 

6.1.4 Begroting 2024  
Rucphen, Etten-Leur en Zundert hebben geen zienswijzen ingediend op de 
voorliggende begroting.  

De grootste wijziging gaat over de nieuwe kostenverdeelmethodiek. Buiten 
bovenstaande drie gemeenten hebben Woensdrecht en Bergen op Zoom 
hier geen zienswijzen over ingediend. Dhr. Moerkerke ging er destijds vanuit 
dat de jaarlijkse herberekening voortaan alleen om de overheidsarchieven 
zou gaan. En dat de al overgedragen private archieven nog meegerekend 
zouden worden. Hierdoor kan hij niet instemmen met de nieuwe 
kostenverdeelmethodiek.  

Vanuit Moerdijk en Halderberge komt het verzoek om bij de nieuwe 
kostenverdeelmethode de drie kerntaken van het WBA op te nemen.  
Mw. Prent: Steenbergen wist dat er niet gekozen was voor de variant op 
basis van inwonersaantallen. Hoeveel vragen zijn er binnenkomen over 
strekkende meters.  

Roosendaal heeft geen vragen over de methodiek, wel over een 
ingroeimodel.  
Mw. Breedveld: Rucphen is niet akkoord met de gefaseerde verdeelsleutel. 
In december is hierover een besluit genomen in de vergadering.  

Dhr. Pals geeft aan dat het traject uitgebreid is doorlopen, standpunt van 
Bergen op Zoom is om het per 2024 in te voeren. Het is het resultaat van 
een goed doorlopen proces.  

Dhr. De Weert kan zich vinden in het voorstel van een ingroeimodel. Dit 
gebeurd normaliter altijd bij een wijziging van methodiek die financiële 
gevolgen heeft voor deelnemers.  

Dhr. Schuurbiers geeft aan dat Woensdrecht zich kan vinden in het voorstel 
voor een ingroeimodel. 



   
                                                                   

  
Mw. Prent: dit voorstel is voor Steenbergen het maximale wat we er uit 
kunnen halen. Proces is zuiver gevoerd. Een ingroeimodel is het minimale 
en daar staan we wel achter.  
 
Dhr. Moerkerke: het ingroeimodel is de minimale variant van wat we willen.  

Bergen op Zoom en Rucphen zijn tegen een ingroeimodel, de overige 
aanwezigen zijn voor een ingroeimodel. Met meerderheid van stemmen 
wordt het voorstel om een ingroeimodel van 3 jaar te hanteren vastgesteld 
in het AB.  

Moerdijk en Steenbergen zijn tegen deze kostenverdeelsleutel. De overige 
deelnemers stemmen voor de voorliggende kostenverdeelmethodiek. Met 
meerderheid van stemmen wordt het doorvoeren van de nieuwe 
kostenverdeelmethodiek in de begroting vastgesteld.  
 
De voorliggende begroting wordt met meerderheid van stemmen 
goedgekeurd.  

  
7. Rondvraag 
 Geen vragen voor de rondvraag 
  
8. Sluiting 
  

 
 



 

Datum: 23 november 2023 

Aanwezig:  Vergadering is schriftelijk afgehandeld door: dhr. A.J. Moerkerke (Moerdijk), 
mw. Van der Star (Roosendaal), dhr. J. Pals (Bergen op Zoom), dhr. De Weert 
(Etten-Leur), mw. Malfait (Halderberge), mw. Breedveld (Rucphen), mw. 
Prent (Steenbergen), dhr. Van Agtmaal (Woensdrecht), dhr. Van Steen 
(Zundert), dhr. M. Korving (WBA) 

Afwezig: - 

  
1. Opening en vaststellen agenda 
1.1  Agenda DB WBA 23 november 2023 
  
2. Erfgoedplan 
2.1 Voorstel Erfgoedplan 
 Op 30 oktober jl. heeft de vergadering Dagelijks Bestuur WBA plaatsgevonden. 

Tijdens deze vergadering heeft het Dagelijks Bestuur akkoord gegeven op het 
voorliggende erfgoedplan. Ten aanzien van de agenda voor het Algemeen Bestuur 
WBA op 23 november 2023 komt alleen het Voorstel Erfgoedplan op de agenda.  
Het Dagelijks Bestuur stelt voor om de vergadering Algemeen Bestuur schriftelijk af 
te handelen en legt het volgende voor aan het Algemeen Bestuur:  
 
Erfgoedplan 
De AB leden hebben het voorstel erfgoedplan schriftelijk ontvangen. In het voorstel 
is het doorlopen proces beschreven. De belangrijkste pijlers in het plan zijn; 

 Zichtbaarheid van eigen collecties vergroten, online en op locatie in de 
regio; 

 Blinde vlekken in de collecties herkennen en invullen; 
 Actief deelnemen aan een effectief functionerend erfgoed netwerk in de 

regio; 
 Het verhaal van West-Brabant zichtbaar maken en vertellen.  

In de video zijn deze pijlers toegelicht. In de projectenplanning staat hoe het WBA 
deze pijlers operationaliseert.  
 

 De DB leden hebben tijdens het overleg akkoord gegeven op het erfgoedplan. De 
AB leden reageren als volgt op het voorliggende plan:  
 
Jack Krougman namens dhr. De Weert: er heeft overleg plaatsgevonden met 
wethouder De Weert over het voorstel m.b.t. het erfgoedplan. De wethouder geeft 
aan akkoord te gaan met dit voorstel inzake het erfgoedplan en dus ook om de 
besluitvorming rondom dit punt, op deze wijze, schriftelijk af te doen. 



 
 
Mw. Prent: Akkoord met je voorstel om AB van 23 november schriftelijk te doen. 
Zoals beloofd zouden we terugkomen op het erfgoedplan. Wat ons betreft is het 
akkoord.  
 
Mw. Malfait: Tweemaal akkoord. Dank! 

Dhr. Van Agtmaal: Helemaal duidelijk en voor beide mijn akkoord. 

Patric van Dongen namens mw. Breedveld: mw. Breedveld heeft zich verdiept in 
het Erfgoedplan en vindt dat het WBA hiermee de juiste weg inslaat en mooie 
stappen aan het maken is. Zeker omdat de uitvoering van het plan geen financiële 
consequenties heeft. 

Dhr. Van Steen: Akkoord met voorstel om het AB schriftelijk af te doen. Akkoord met 
het voorliggende erfgoedplan. 

Het voltallige Algemeen Bestuur stelt het voorgestelde erfgoedplan vast.   
 

2.2 Projectenoverzicht Erfgoed 
  
3.  Sluiting 
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